
PROTOKÓŁ Nr XVII.2012

z XVII sesji VI kadencji Rady Gminy Przystajń odbytej w dniu
25 czerwca 2012 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Przystajń.

Czas trwania sesji: 13.00 - 19.20.

W sesji uczestniczyło 15 Radnych (lista obecności w załączeniu).
Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń – Radna Henryka Kapuścik.

Ponadto w sesji udział wzięli:

- Wójt Gminy                                                                 - Andrzej Kucharczyk
- Sekretarz Gminy                                                          - Bogusław Leszczyński
- Skarbnik Gminy                                                           - Ewa Kotarska
- Radca Prawny                                                              - Dariusz Kowalski
- dyr. GZOS                                                                    - Alina Piśniak
- dyr. GOPS                                                                    - Marianna Kochel
- dyr. GPP w Kuźnicy Starej                                           - Jolanta Kotarska
- dyr. GOKSiR w Przystajni                                           - Małgorzata Izydorczyk
- dyr. Biblioteki Publicznej w Przystajni                        - Renata Małyska-Pilśniak
- Sołtysi - według załączonej listy obecności

P o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie  prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z działalności komisji problemowych Rady Gminy.
7. Informacja  Komendanta  Policji  na  temat  stanu  bezpieczeństwa  publicznego  na  terenie  gminy 

Przystajń.
8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Przystajń za rok 2011.
9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1)  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań za 2011 rok.
2)  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy za 2011 rok.
3)  stanowiska  dotyczącego wyrażenia zgody przez Wójta Gminy Przystajń na zamontowanie tablicy 

upamiętniającej Wiesława Dryndę.
4)  zmiany  Uchwały  Nr  XXXII/35/09  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  26  maja  2009  r.  w  sprawie 

tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  zajęć  logopedy,  pedagoga,  psychologa  oraz  nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin (Dyrektor GZOS).

5)  zmiany uchwały nr VII/42/11 Rady Gminy Przystajń z dnia 30 maja 2011 roku w sprawie opłat za 
świadczenia  przekraczające  bezpłatne  zajęcia  w  zakresie  realizacji  podstawy  programowej 
w przedszkolach prowadzonych przez  Gminę Przystajń (Dyrektor GZOS).

6)  zamiaru likwidacji Gminnego Przedszkola Publicznego w Kuźnicy Starej (Dyrektor GZOS).
7)  zmiany uchwały Nr XV.106.2012 Rady Gminy Przystajń z dnia 26 marca 2012 r. w sprawie ustalenia 

wysokości  dziennych stawek opłaty targowej  oraz  zarządzenia  poboru  opłaty targowej  w drodze 
inkasa,  określenia  inkasenta  i  wysokości  wynagrodzenia  prowizyjnego  za  inkaso  opłaty targowej 
(podinsp. A. Kierat).

8)  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  „Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego gminy Przystajń” (młodszy referent G. Sokołowski).

9)  zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2012 rok (Skarbnik).
10)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2012-2021 (Skarbnik).
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10. Zaopiniowanie wniosków o nadanie odznaki honorowej "Zasłużony dla rolnictwa".
11. Interpelacje i odpowiedzi na zapytania radnych.
12. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia.

A d 1
Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń, Radna Henryka Kapuścik. Powitała 
wszystkich obecnych na Sali.

A d 2
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad – na sali obecnych jest 14 Radnych. 
Nieobecny Radny Janusz Leśniak. 

A d 3
Przewodnicząca przedstawiła Radnym propozycję porządku obrad.  Zaproponowała formalną zmianę 
odnośnie wprowadzenia projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o odznaczenie odznaką 
honorową „Zasłużony dla Rolnictwa” w punkcie 9 podpunkt 11 i usunięcie punktu 10. Zaopiniowanie 
wniosków o nadanie odznaki honorowej "Zasłużony dla rolnictwa", ponieważ Pan Sekretarz uważa, że 
powinno odbyć się to w formie uchwały, a nie tylko głosowania. Projekt uchwały został przygotowany. 
Punkt 11 i 12 przesuwa się o punkt, czyli 10 i 11. 
Porządek obrad po naniesieniu zmian przyjęto jednogłośnie.

A d 4
Przewodnicząca poinformowała,  że protokół  był  wyłożony w biurze  Rady Gminy,  można było się 
z nim zapoznać. Od mieszkanki Gminy Przystajń Pani Krystyny Labus-Stankiewicz wpłynęło pismo 
odnośnie  zmian  w  protokole.  Uznawaliśmy  zmiany  Pani  Krystyny  Labus-Stankiewicz,  jeżeli 
uszczegółowiała swoje wypowiedzi. W tym dzisiejszym przypadku Pani Krystyna Labus-Stankiewicz 
uszczegóławia  wypowiedzi  Pana Radnego Marka Zabawa i  do  tego  moim zdaniem nie  ma  prawa, 
ponieważ Pan Marek Zabawa nie zgłaszał do protokołu, że z tymi zaprotokołowanymi wypowiedziami  
się  nie  zgadza.  Przypomnę  zapisy  naszego  Statutu,  który  mówi,  że  z sesji Rady sporządzany jest 
protokół, w którym odnotowuje się stwierdzenie prawomocności obrad, porządek obrad, uchwały Rady 
oraz podstawowe informacje o przebiegu posiedzenia,  w tym głównie tezy wystąpień i wyniki 
głosowań.  O tym mówi § 35 ustęp  1. W tej też sprawie poprosiłam Pana Radcę Prawnego, aby zajął 
stanowisko. 
Radca Prawny Dariusz Kowalski: Nie ulega wątpliwości, że zgodnie z tym zapisem Statutowym jak 
i przepisami ustawy o samorządzie gminnym jak gdyby kwestie ingerencji w protokół tylko i wyłącznie 
przysługują  Radnym.  Każda  osoba  trzecia  przebywająca  na  sesji,  moim  zdaniem,  jak  również 
potwierdza  to  orzecznictwo  i  doktryna  nie  może  ingerować  w  protokół,  ponieważ  nie  ma  żadnej 
legitymacji,  tak  jak  to  Pani  Przewodnicząca  powiedziała  ewentualnie  swoje  wypowiedzi  
zaprotokołowane w drodze dobrego zwyczaju można poprawiać. Nie może być tak, żeby osoba trzecia  
nie  będąca  Radnym ingerowała  w zapisy  protokołu,  który  stanowi  odzwierciedlenie  obrad  i  głosy 
wyrażone przez osoby uprawnione, czyli Radnych.
Mieszkanka  Gminy  Pani  Krystyna  Labus-Stankiewicz: Proszę  o  podstawę  prawną.  Powołanie 
Statutu  nie  jest  właściwą  podstawą  prawną,  a  ingerencja  dotyczy  moich  dóbr  osobistych  oraz 
pomówień.  
Przewodnicząca: Prosimy na piśmie. Ja tutaj polegam na stanowisku Pana Radcy Prawnego, który 
bada  w  tym  przypadku  zgodność  naszej  pracy  z  obowiązującym  prawem.  Dlatego  stawiam 
pytanie  kto z  Pań i  Panów Radnych jest  za przyjęciem protokołu z poprzedniej  sesji  bez głośnego 
czytania. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie (14 radnych za).

A d 5
Wójt odczytał sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym – stanowiące załącznik 
do protokołu.
Przewodnicząca:  Witam  obecnego  na  sesji  Pana  Piotra  Wiewiórę  z  Gazety  Kłobuckiej.  Chciałam 
zapytać  skąd  Pan  wziął  dane  do  artykułu  odnośnie  zamknięcia  przedszkola  w  Kuźnicy  Starej. 
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W  projekcie  uchwały  wcale  nie  chodziło  o  zamknięcie.  Likwidacja  nazwy  przedszkola  to  nie  
zamknięcie.  Dzieci  będą  chodziły  tam  do  przedszkola.  Zrobił  Pan  z  tego  sensację,  niepotrzebne 
poruszenie.  
Pan Piotr Wiewióra:  Z projektu uchwały. Tam pisało,  że likwidacja i  dzieci  będą przeniesione do 
Przystajni.
Wójt:  Jeśli  Pan  czytał  uzasadnienie  tej  uchwały  to  tam na  drugiej  stronie  jest  napisane  wyraźnie:  
„Likwidacja odrębności Gminnego Przedszkola Publicznego w Kuźnicy Starej i przejęcie oddziałów 
w Kuźnicy Starej,  Kostrzynie i  Kuźnicy Nowej przez Gminne Przedszkole  Publiczne w Przystajni, 
spowoduje  oszczędności  finansowe  w  postaci  braku  godzin  zniżkowych  dyrektora  oraz  dodatku 
funkcyjnego”.
Przewodnicząca: W tym przypadku chodzi tylko o Dyrektora.
Pan Piotr Wiewióra: Proszę przesłać uzasadnienie uchwały, napiszemy sprostowanie.
Przewodnicząca: Na przyszłość bardzo proszę zadzwonić i dopytać. W związku z informacją zawartą  
w  sprawozdaniu  Wójta  Przewodnicząca  zapytała  o  asystentów  ds.  finansowych.  Kto  był  tymi 
asystentami? 
Dyrektor GZOS: Pani Małgorzata Paprotna i ja.
Przewodnicząca: Panie mają pełne prawo, żeby zrezygnować, ale mnie to zastanawia dlaczego Pani 
tego  nie  powiedziała  na  komisji  Oświaty,  Kultury  i  Zdrowia.  Ja  wiem,  że  ta  osoba  musi  spełniać  
określone  wymogi,  ale  być  może  ktoś  z  naszej  gminy  mógłby  się  zgłosić  z  odpowiednimi 
kwalifikacjami i podjąć tego, a tak to mamy Panią z Kryszyny. 
Dyrektor GZOS: Było to ogłoszone w Internecie i na tablicy ogłoszeń.
Przewodnicząca: Na Komisji można było nadmienić, że taki konkurs będzie ogłoszony.
Dyrektor GZOS: Jeśli Pani zna kogokolwiek to nie ma problemu, umowy jeszcze nie podpisaliśmy. 
Radny Józef  Chrzęstek: Czy coś  nowego wiadomo odnośnie  budowy boisk  sportowych w Borze 
Zajacińskim?
Wójt: „Odchudziliśmy” projekt. Wartość tego projektu to  161 451,98 zł zamiast 260 000,00 zł. Tego 
projektu już bardziej odchudzić się nie da. Boiska będą trawiaste, z piłkochwytami, z wyposażeniem 
i z nawodnieniem typu ogrodowego. W piątek został złożony wniosek do Lokalnej Grupy Działania  
Zielony Wierzchołek Śląska i spróbujemy tam pozyskać większą dotację. Wnioskowana jest dotacja 105 
009,00 zł, a nie jak mamy do tej pory 60 000,00 zł.
Radny Jan Sas: Czy te 60 000,00 zł by przepadło? 
Wójt: Z czegoś trzeba zrezygnować. Okazuje się, że w Odnowie i Rozwoju Wsi nie można tych dwóch 
źródeł łączyć.
Radny Józef Chrzęstek: Jaki długo trzeba czekać?
Sekretarz: 30 dni. 
Wójt: Najpierw  to  podlega  ocenie  Rady  Lokalnej  Grupy  Działania,  która  ocenia  pod  względem 
zgodności ze strategią, potem jeśli taki wniosek zostanie zakwalifikowany idzie do Marszałka i tam 
podlega  ocenie  formalno-merytorycznej.  Dopiero  po  tych  2  ocenach  jeśli  są  one  pozytywne  jest 
spisywana umowa. 
Przewodnicząca: Jeśli mogę w tym temacie to ostatnio byłam na zebraniu sprawozdawczym Lokalnej 
Grupy  Działania  i  tam zostało  podkreślone  przez  Zarząd  LGD,  że  składając  wnioski  trzeba  mieć 
zabezpieczenie finansowe w budżecie. Rezygnacja z realizacji wniosku powoduje, że pieniądze nie są  
wykorzystane, a inny podmiot mógłby z nich skorzystać. 
Dyrektor GOKSiR: Zdaję sobie z tego sprawę, ale nie byłam jedyna, która wniosku nie zrealizowała. 
Nie wiem, czy mam to dzisiaj składać, ponieważ nie wiem czy dostanę na to pieniądze z budżetu. 
Sekretarz: Dobrze byłoby, żeby Pani odnośnie tego dowiedziała się coś więcej.  Składanie wniosku 
i jego niezrealizowanie powoduje blokowanie pieniędzy na inne wnioski.  
Radny Adam Biernacki: O jaką kwotę chodzi?
Dyrektor GOKSiR: Całkowita kwota zadania to 55 079,36 zł, a wnioskowana kwota dofinansowania 
to 35 824,00 zł. 20 000,00 zł musiałoby być ze strony gminy. Realizacja miałaby się odbyć do września 
2013 r.
Wójt: Mamy tutaj jeszcze jedną inwestycję, na którą został złożony wniosek. Chodzi o remizo-świetlicę 
w Wilczej  Górze.  Tam jest  już  od  jakiegoś  czasu  materiał  gromadzony.  Tam jest  dach  eternitowy 
i prędzej czy później będziemy musieli to zrobić. Jest okazja, złożyliśmy wniosek, więc też jest temat do 
przyszłego budżetu. Roboty są tam realnie planowane w przyszłym roku?
Przewodnicząca: W planie jest  też złożenie wniosku na Małe Projekty odnośnie otoczenia remizo-
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świetlicy w Kuźnicy Starej.
Wójt: Będzie to w kolejnym sprawozdaniu, bo na razie jeszcze tego nie złożyliśmy.
Dyrektor GOKSiR: To mam składać ten wniosek, czy nie?
Radny Mariusz Kluba: To jest pytanie do Pani Skarbnik. Czy nas stać na te zadania w przyszłym roku, 
czy nas po prostu nie stać.
Skarbnik: Na te 3 projekty musimy mieć 158 000,00 zł.
Radny Marek Zabawa: Realnie, nie musimy. Czy będziemy mieli?
Skarbnik: To się okaże przy konstrukcji budżetu. Wnioski jeżeli będą złożone i będzie wiadomo, że  
będzie trzeba znaleźć środki własne na zrealizowanie zadania to będą one priorytetowe.  
Wójt: Jeśli nie będziemy składać wniosków to nie będziemy mieli możliwości. Zawsze się możemy 
z tego wycofać.
Radny Marek Zabawa: Bądźmy poważni. Mierzmy siły na zamiary. 
Dyrektor GOKSiR: Sama nie wygospodaruję takich pieniędzy na zrealizowanie tej inwestycji. 
Radny Jan Sas: Wrócę jeszcze do budowy boisk sportowych w Borze Zajacińskim. Ja nadal twierdze, 
że gdyby te pieniądze miał Dyrektor Szkoły Podstawowej w Borze Zajacińskim do swojej dyspozycji to 
te boiska byłyby zrobione. Nadal twierdzę, że za 100 000,00 zł można te boiska zrobić. Uważam, że 
z tego typu projektów kiedy jest dopłata trzeba korzystać, ponieważ jesteśmy biedną gminą.
Radny Marek Zabawa: W tej kwocie 161 451,98 zł jest wszystko. Utrzymanie pracowników, firmy,  
koszt całej inwestycji.
Dotarł Radny Janusz Leśniak. 
Radny Jan Sas: Uważam, że za 100 000,00 zł można na prawdę dużo zrobić. Tylko trzeba robić.
Wójt: To co jest w tej chwili zaprojektowane to jest najtańsze możliwe rozwiązanie. Jak to zrobimy to  
będziemy mieli następny problem z głowy.  
Radny  Mariusz  Kluba: Czy  mamy  wiedzę  na  temat  kosztów  eksploatacji  siłowni  na  wolnym 
powietrzu? Czy będzie to wymagało dodatkowego oświetlenia, dodatkowej kamery?
Dyrektor GOKSiR:  Urządzenia  będą z atestami,  łącznie z montażem,  a później  będzie to  kwestia 
sprawdzania  tych  urządzeń  przez  pracownika,  bieżąca  konserwacja.  Nie  będzie  potrzebowało  to 
dodatkowego oświetlenia. Jest tam już latarnia. Kamera też tam jest. Zostanie tylko przekierowana.
Radny Jan Sas: Czy będzie to zadaszone?
Dyrektor GOKSiR: Nie to jest na zewnątrz.
Radny Andrzej Tomziński: Ile osób będzie z tego korzystało?
Dyrektor GOKSiR:  Jest tam 6 podwójnych stanowisk. Będzie jednocześnie mogło z tego korzystać 
12 osób. 
Przewodnicząca: Czy któryś z Radnych jest przeciw temu, żeby podjąć taką inwestycje?
Radny Marek Zabawa: Bez przerwy dostajemy coś świeżego i coś nowego. O Wilczej Górze również 
nic nie słyszałem. Rok temu rozmawialiśmy o dokończeniu drogi w Siekierowiźnie i teraz jest na ten  
temat cisza. 
Przewodnicząca: Różnica  jest  w kwocie  i  droga w Siekierowiźnie  była  realizowana odcinkami  na 
miarę naszych możliwości. Nie było gwarancji, że w tym roku to skończymy. Musimy zwrócić uwagę 
na to, na co możemy jeszcze dostać dofinansowanie.
Dyrektor GOKSiR: Nikt by się kulturą nie zajął, gdyby nie te wnioski to wcale nic by się nie robiło. 
Radny Marek Jelonek: Złożyć zawsze można.  Czy te pieniądze, które są potrzebne na tą siłownię 
można przeznaczyć z funduszu alkoholowego?
Przewodnicząca: Z sołeckiego można trochę uszczknąć.
Radny Marek Jelonek: Sołecki Przystajń ma skromny.
Sekretarz: 20 000,00 zł jakby dali na to zadanie to byłoby dobrze.
Radny Marek Jelonek: Ale oni mają tylko 20 000,00 zł. Może chcą coś innego zaplanować.
Radny Mariusz Kluba: Może inne sołectwa też by się dołożyły? Będzie to nie tylko dla mieszkańców 
Przystajni, ale dla całej gminy. 
Skarbnik: 17 sołectw po 1 000,00 zł i można inwestycje zrobić. 
Wójt: Jeśli te środki można przeznaczyć na ten cel w ramach funduszu alkoholowego to jak najbardziej.  
Musimy się dowiedzieć. Zależy to od stanowiska Pani Skarbnik.    
Przewodnicząca: Pani Skarbnik czy będą na tę inwestycję środki?
Skarbnik: Postaram się wygospodarować. 
Przewodnicząca: Sprzeciwu nie ma żadnego, więc może Pani jechać i złożyć wniosek.
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Wójt: Na Wilczej Górze od 2 lat jest kupowany materiał z funduszu sołeckiego. Jest tam popękany  
dach. Będziemy go i tak musieli zrobić. Jest tu część strażacka, która nie jest dofinansowywana. Te  
środki  w  ramach  dofinansowania  się  kończą.  Pani  Przewodnicząca  dobrze  byłoby  przeprowadzić 
dyskusję na wspólnym posiedzeniu komisji stałych na temat: Co robimy z boiskiem w Przystajni?
Radny Mariusz Kluba: Czy mamy wiedzę na temat kosztów eksploatacji boisk w Borze Zajacińskim? 
Co przewiduje projekt?
Wójt: Projekt  nie  przewiduje  kosztów eksploatacji,  ale  koszty  eksploatacji  będą.  Będzie  koszenie,  
nawadnianie, obsługa tego nawadniania.
Radny Mariusz Kluba: Czy mamy wiedzę na ten temat ile to będzie kosztowało? Warto byłoby mieć 
ogólna  wiedzę  na  ten  temat,  żeby  nie  było  zaskoczenia,  że  na  boiska  trzeba  wydać  5 000,00  zł 
– 10 000,00 zł.  Uważam, że koszty eksploatacyjne boiska za 160 000,00 zł będą dużo większe, niż 
takiego boiska za 40 000,00 zł.
Wójt: Mówimy o boisku, o murawie, czy mówimy o tym wszystkim co jest wokół boiska. To pytanie 
jest mało precyzyjne.
Radny Mariusz Kluba: Mówimy o wszystkim.
Wójt: Jeśli chodzi o konserwację np. ogrodzenia, to konserwuje się je co 5 lat, jak jest dobrze zrobione. 
Radny Jan Sas: Czy to ogrodzenie jest potrzebne do tego boiska?
Radny Mariusz Kluba: Jeśli projekt przewiduje, a występuje się o dofinansowanie to ono musi być. 
Trzeba zrobić dokładnie tak jak w projekcie.
Radny Jan Sas: Uważam, że przy boisku ogrodzenie nie jest potrzebne.
Wójt: W każdym przypadku jeśli nie będzie ogrodzenia i dziecko pobiegnie i zrobi sobie coś na działce 
sąsiada to odpowie za to osoba, która to dziecko pilnuje. 
Sekretarz: Projekt  przewiduje  budowę  2  boisk,  z  nawadnianiem.  Trzeba  podjąć  jakąś  decyzje  co 
robimy dalej.
Radny Marek Jelonek: Jestem zaskoczony tym co się dzieje. Zawsze mówię: chytry dwa razy traci.  
Sam jestem zaskoczony, że są to takie koszty. 
Sekretarz: Rozumiem, że wolą Rady Gminy jest przeznaczenie 100 000,00 zł, a nie 160 000,00 zł. 
Zaplanujmy coś co będzie kosztowało 100 000,00 zł i złóżmy wniosek w październiku 2012 r. 
Przewodnicząca: Czy  Pan  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Borze  Zajacińskim  był  informowany 
i zapoznany ze zmianami w projekcie?
Dyrektor GZOS: Tak był.
Sekretarz: Realna wartość tego zadania to jest 130 000,00 zł.
Wójt: Przetarg tak naprawdę rozstrzygnie dopiero za ile te boiska będą zrobione. Jeśli będzie brakowało 
pieniędzy to zwrócę się do Radnych.
Sekretarz: Poczekajmy na rozstrzygnięcie wniosku i wtedy przedyskutujemy temat.

A d 6
Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury przedstawił Przewodniczący 
Komisji – Radny Marek Jelonek. 
Radny Marek Jelonek: Komisja prosi o to, żeby rozwiązać problem wody.
Wójt: Nie rozumiem stanowiska Komisji odnośnie budowy boisk w Borze Zajacińskim. W przypadku 
składania wniosku musi złożyć go Wójt. Dyrektor nie może złożyć takiego wniosku.
Sekretarz: Mam  taką  prośbę,  żeby  Komisja  nie  wskazywała  środków  finansowych  na  pokrycie 
wydatków. 
Radny Andrzej Tomziński: Na boisku w Zespole Szkół w Przystajni ziemi dużo nie brakuje. Należy 
wykonać deszczownie i założyć siatkę.
Radny Marek Jelonek: Teraz na tym boisku jest tam już dobrze. 
Radny  Józef  Chrzęstek: Pracownik  Gminy  Pan  Grzegorz  Sokołowski  powiedział,  że  przetarg  na 
kopanie rowów jest wygrany za 10,00 zł od metra z odwozem ziemi.
Wójt: To  jest  słowo  przeciwko  słowu  i  nie  wiem  co  mam  myśleć  na  ten  temat.  Sprawa  została  
załatwiona, rowy zostały zrobione, efekt został osiągnięty. 
Radny Marek Jelonek: Czy będzie przedszkole czynne przez cały rok?
Dyrektor GZOS: Będzie czynne w lipcu. Zgodnie ze Statutem nauczyciele muszą mieć urlopy. 
Radny Marek Zabawa: Czy wszyscy nauczyciele muszą mieć urlopy w sierpniu? Można zrobić tak, że 
w różnym czasie mogą wziąć urlop. 
Dyrektor GZOS: Kiedyś muszą go wykorzystać.
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Radna  Katarzyna  Wiecha:  Jak  jest  z  nauczycielami  wychowania  przedszkolnego  w  Borze 
Zajacińskim?
Dyrektor GZOS: Oni są zatrudnieni w szkole i są traktowani jak nauczyciele feryjni. Pracowali przez 
cały rok szkolny i nadpracowali dodatkowe godziny. 
Radny  Jan  Sas: W  pełni  popieram  stanowisko  Radnego.  Pół  budynku  można  remontować 
w jednym miesiącu wakacji, drugie pół w drugim. Temat znam od dawna i zawsze tak robiono, żeby na  
liście nie było dzieci chętnych, wręcz rodzicom tłumaczono, żeby nie zapisywali dzieci, a okazuje się, 
że teraz jest 30 dzieci chętnych.
Dyrektor GZOS: Dlatego jest 30 dzieci chętnych, ponieważ przedszkole będzie czynne 9 godzin.
Radny Marek Zabawa: Na czas remontu dzieci można przenieść do innego przedszkola.  Tylko trzeba 
chcieć.
Dyrektor GZOS: Tylko przedszkole w Przystajni ma żywienie. Bez żywienia dzieci nie byłoby tyle 
chętnych. 
Radna  Katarzyna  Wiecha: Jaki  jest  wymiar  etatu?  Chodzi  o  nauczycieli  przedszkola  w  Borze 
Zajacińskim.
Dyrektor GZOS: Nauczyciel przedszkolny ma 22 godziny tygodniowo w grupie 6-latków i 25 godzin 
w pozostałych grupach. Nauczyciel przedszkola ma 35 dni roboczych urlopu.
Radny Marek Jelonek: W Przystajni 2 osoby mają iść na emeryturę i teraz prawdopodobnie okazuje 
się, że Pani z Boru Zajacińskiego ma być przeniesiona do Przystajni, ale na stanowisko sprzątaczki,  
a nie kucharki. To nie jest fer. 
Dyrektor GZOS: Była redukcja etatu w Borze Zajacińskim. To są już kompetencje Pana Dyrektora na 
jakim kto będzie pracował stanowisku. Dyrektor ma prawo przenieść pracownika z jednego stanowiska 
na  drugie.  Myśmy  się  cieszyli,  że  Dyrektor  chce  przyjąć  Panią  ze  Szkoły  Podstawowej  w  Borze  
Zajacińskim.
Radny Marek Jelonek: Co z tymi drzewami w Borze Zajacińskim, które miały zostać ścięte? Okazuje 
się, że sprawa była zgłaszana wielokrotnie przez P. Kierata i P. Chrzęstka. Do tej pory jednak nie zostało  
to zrobione. Czy cokolwiek w tej sprawie zostało zrobione? 
Sekretarz: Wiem, że P. Agnieszka Zabawa wystąpiła do Starosty z wnioskiem o uzyskanie zezwolenia.  
Podpisywałem ten wniosek 2 tygodnie temu. Czy jest już zezwolenie to nie wiem. 
Wójt: Czy ja się nie angażuję w sprawy oświaty? 
Radny Marek Jelonek:  Uważam, że należy Pani Alinie pomagać, a nie tylko zlecać. Czasami Pani 
Alina jest stawiana przed faktem takim, z którym sama nie potrafi sobie poradzić. Niektóre sprawy  
Pani Alina powinna rozwiązywać we współpracy z Panem Wójtem.
Radny Mariusz Kluba: Jestem zszokowany i spodziewałbym się jakiejś reakcji, a konkretnie jakiejś 
kontroli. Jeśli komisja stawia wniosek, głosuje go (chodzi o rozwiązanie GZOS) to komisja powinna 
przygotować zakres kontroli, w celu nakierowania Komisji Rewizyjnej na taką kontrolę.
Radny Marek Jelonek: To nie było stanowisko Komisji tylko 3 Radnych.
Radny Jan Sas: Odpowiem w czym jest problem. Ostatnio się nawarstwiło kilka tematów, zaczynając 
od piecy, czyli kotłów, teraz ostatnio słyszę temat okien, okien nie idzie otworzyć, zamknąć. Ktoś to 
powinien  sprawdzić,  nie  wiem czy  Pani  Dyrektor  GZOS,  czy  Komisja  Rewizyjna.  Ktoś  powinien 
podjąć jakąś kontrolę, czy okna są prawidłowo zamontowane, czy są wstawione zgodnie z projektem. 
Decyzyjność się nakłada, a winnego nie ma. Wójt nie rozlicza tego kto ma za to odpowiadać. Ja sam nie  
wiem kto za to odpowiada. 
Radna Katarzyna Wiecha: Rozmawialiśmy o likwidacji GZOS w kontekście oszczędności.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia przedstawiła  Wiceprzewodnicząca 
Komisji – Radna Danuta Sendal.
Radny Jan Sas: Dlaczego Wójt toleruje naciąganie gminy, przecież są 2 oddziały mniej?
Wójt: Są 52 godziny mniej, ale nauczanie indywidualne niweluje tą różnicę.
Radny Jan Sas: Dlaczego nie ma przedszkola w Kuźnicy Nowej? Jest odpowiedź Pani Dyrektor, która  
nic nie wnosi.  Jest  program i  można było złożyć wnioski  na dwa przedszkola,  nie tylko na jedno.  
Dlaczego ten wniosek nie został złożony skoro można było to zrobić?
Wójt:  Z jednej  strony Pan Radny naciska i  mówi o oszczędnościach i  o  pieniądzach gdzie  można 
zaoszczędzić,  a  z  drugiej  strony  Pan  Radny  przedstawia  jak  szybko  można  uruchomić  oddział 
przedszkolny. To się kłóci jedno z drugim. Pani Alino czy myśmy nie składali tego wniosku?
Dyrektor GZOS: Nie składaliśmy, ponieważ nie zdążyłyśmy tego zrobić. 
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Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawił Przewodniczący Komisji - Radny Adam 
Biernacki. 
Przewodnicząca zapytała  czy  są  jakieś  uwagi  i  zapytania.  W związku  z  brakiem uwag  i  zapytań 
przeszliśmy do punktu kolejnego.

Ad 7
Informacja Komendanta Policji na temat stanu bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Przystajń.
Przewodnicząca  powitała  przedstawicieli  policji:  Komendanta  Komisariatu  Policji  w  Krzepicach 
Nadkomisarza Andrzeja Jędrysiaka i dzielnicowego mł. asp. Krzysztofa Maklesa. 
Nadkomisarz Andrzej Jędrysiak: Rejon służbowy Komisariatu Policji w Krzepicach obejmuje obszar 
miasta Krzepice oraz gmin: Krzepice, Przystajń, Panki i Lipie. W okresie 5 miesięcy 2012 r. Komisariat 
Policji w Krzepicach łącznie wszczął 154 postępowania przygotowawcze, tj. o 7 mniej niż w 2011 r.  
Stwierdzono  181  przestępstw,  tj.  o  12  więcej  niż  w  analogicznym  okresie  2011  r.  Wskaźnik 
wykrywalności ogólnej osiągnięto na poziomie 88,6 % tj. o 1,3 % mniej niż w 2011 r. (powiat osiągnął  
wynik  84,3  %).  W  kategorii  przestępczości  kryminalnej  ogółem  wszczęto  71  postępowań 
przygotowawczych, tj. o 18 mniej niż w 2011 r. Stwierdzono 69 przestępstw, tj. o 32 mniej niż w 2011 r.  
Wykrywalność wyniosła 79,2 %, tj. o 4 % więcej niż w analogicznym okresie 2011 r. (powiat osiągnął 
wynik 69,8 %). W okresie 5 miesięcy 2012 r. odnotowaliśmy wzrost ilości zatrzymanych nietrzeźwych 
kierujących oraz zgłoszonych kradzieży rzeczy i pobić. Reasumując należy stwierdzić, że zagrożenie 
przestępczością kryminalną z tzw. 7 kategorii przestępstw szczególnie uciążliwych (kradzież rzeczy,  
kradzież z włamaniem, rozboje, bójki i pobicia, uszkodzenie ciała, uszkodzenie rzeczy, przestępstwa 
inne) jest na terenie gminy Przystajń najniższe w powiecie kłobuckim. Co ważne w kategorii kradzież 
z włamaniem i rozboje nastąpiły w analizowanym okresie czasu spadki ilości ujawnionych zdarzeń.  
Komisariat  Policji  w Krzepicach  w osobie dzielnicowego aktywnie uczestniczy w pracach Zespołu 
Interdyscyplinarnego ds. przemocy w rodzinie. W rejonie gminy Przystajń za okres 5 miesięcy 2012 r.  
sporządzono 3  Niebieskie  Karty  co  stanowi  100 % roku  ubiegłego.  Rejon  gminy Przystajń  należy 
zaliczyć  do  najbezpieczniejszych  w  powiecie  kłobuckim.  Największe  zagrożenia  to:  nietrzeźwi 
kierujący pojazdami, kradzieże cudzej rzeczy, zdarzenia drogowe (wypadki i kolizje). Adekwatnie do  
występującego zagrożenia jest planowana i dyslokowana służba patrolowa.
Mieszkanka Gminy Pani Krystyna Labus-Stankiewicz:  Czy może Pan wyraźnie powtórzyć swoje 
imię i nazwisko. Co oznaczają w tych 7 kategoriach: przestępstwa inne?
Dzielnicowy: Krzysztof Makles.
Nadkomisarz Andrzej Jędrysiak: Przestępstwa inne są to nękania, oszustwa, groźby karalne. 
Radny Marek Jelonek: Z racji tego, że pracuję w szkole chcę podziękować Panu dzielnicowemu za  
stały kontakt z uczniami i z dyrekcją. 
Dzielnicowy: Bardzo dziękuję. Bardzo miło jest słyszeć takie słowa.
Radny Jan Sas: Jak wygląda sprawa z narkotykami?
Nadkomisarz Andrzej Jędrysiak: W tym roku nie odnotowaliśmy.
Radny Mariusz Kluba poruszył  problem parkowania w rynku w Przystajni,  szczególnie w soboty. 
Przyjezdni stawiają samochody jak chcą, gdzie chcą, przyjeżdżają na wieś i nic ich nie obowiązuje.
Nadkomisarz Andrzej Jędrysiak: Problem nie występuje tylko w Przystajni. Taka sama sytuacja jest 
w Krzepicach i w Kłobucku. Miejsc parkingowych jest bardzo mało. Nie wiem jak to rozwiązać. Myślę,  
że tutaj dużo zależy od Państwa. Trudno podchodzić do tego, że zakładamy, że w soboty i niedziele jak  
przyjeżdżają przyjezdni to będziemy karać mandatami karnymi, a w tygodniu już nie.  Albo karamy 
wszystkich albo szukamy rozwiązania, żeby były miejsca parkingowe. Pouczamy wszystkich, jednakże 
można zrobić to raz, ale jeśli osoba robi to notorycznie to trzeba karać mandatami. 
Radny Mariusz Kluba:  W tamtym tygodniu pojawił się partol ok. godz. 11 i stanął radiowóz koło 
sukiennic  i  o  dziwo  ludzie  mogli  zaparkować  na  parkingu  koło  cmentarza.  Podziałało  to  bardzo 
profilaktycznie.
Wójt: Nie mogę się zgodzić z Pana stwierdzeniem, że u nas jest mało miejsc parkingowych. 
Przewodnicząca: Mieszkańcy gminy wiedzą, że jest parking koło cmentarza, ale inni przyjezdni mogą 
o tym nie wiedzieć. Nie zaszkodziłoby umieścić znak informacyjny. Tak samo było z tym lustrem. Były 
zarzuty, że to lustro będzie tam przez 2 miesiące, a ono stoi już drugi rok i  jest  bardzo potrzebne,  
widoczność jest lepsza, zwiększa ono bezpieczeństwo.
Wójt: Nie słyszałem o takim zarzucie. Byłem zwolennikiem ustawienia tego lustra.
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Radna  Katarzyna  Wiecha: Prosiłabym  o  zwrócenie  uwagi  na  osoby  parkujące  na  miejscu  dla 
inwalidy.
Nadkomisarz Andrzej Jędrysiak:  Punktacja za takie niewłaściwe parkowanie  jest  bardzo wysoka. 
Trzeba tylko zwrócić uwagę, czy to miejsce jest prawidłowo oznakowane.
Radny Edward Chamela: Problem jest pod względem szybkiej jazdy. Piątek, sobota, niedziela to jest  
katastrofa. Nie da się wytrzymać. 
Nadkomisarz Andrzej Jędrysiak: My nie mamy uprawnień, ponieważ nie jesteśmy policją drogową. 
Przekaże te spostrzeżenia i sugestie Komendantowi Powiatowemu. 
Radny Jan Sas: Jak wygląda perspektywa Komisariatu w Krzepicach? Są różne głosy. Czy zostanie tak  
jak jest? 
Nadkomisarz Andrzej Jędrysiak:  Na chwilę obecną nie ma żadnych pomysłów, żeby likwidować 
Komisariat Policji w Krzepicach, bądź zmniejszać jego właściwości terytorialne. Są prace prowadzone 
nad przekształceniem Posterunku Policji  we Wręczycy Wielkiej  w Komisariat  Policji  we Wręczycy 
Wielkiej, przy czym jego właściwość terytorialna będzie obejmowała tylko teren Wręczycy Wielkiej.
Radny  Mieczysław  Kwaśny:  Na  Podłężu  Szlacheckim  jak  jest  kapliczka,  to  jest  niezamieszkały 
budynek.  Tam policja  jakiś  czas  temu  wyciągała  jakieś  paliwo.  Mieszkańcy  obawiają  się  o  swoje  
bezpieczeństwo. 
Nadkomisarz Andrzej Jędrysiak: Dziękujemy za informację, zainteresujemy się tym budynkiem.
Przewodnicząca podziękowała za przybycie.

Ad 8
Przewodnicząca: Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Przystajń za rok 2011 otrzymali wszyscy 
Radni.  Zgodnie  z  procedurą  wpłynęło  ono  30  marca  2012  r.  Wszyscy  Radni  zapoznali  się  z  tym 
sprawozdaniem.  Było  ono  również  analizowane  przez  Komisję  Rewizyjną,  która  pozytywnie 
zaopiniowała  sprawozdanie  i  wystąpiła  o  opinię  do  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  tym 
sprawozdaniu. Sprawozdanie z jednostek organizacyjnych, czyli GOPSu, GOKSiRu, Biblioteki było już 
na wcześniejszej sesji. Zapytała czy są jakieś uwagi i zapytania do tego sprawozdania. 
Brak uwag i zapytań.

Ad 9
Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie:

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań za 2011 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XVII.115.2012  w  sprawie:  rozpatrzenia 
i  zatwierdzenia  sprawozdań  za  2011  rok  jednogłośnie  (15  Radnych  za)  w  głosowaniu 
jawnym przez podniesienie ręki. 

2) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy za 2011 rok.

Radni zapoznali się z:
- sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Przystajń,
- sprawozdaniem finansowym,
- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu,
- informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Przystajń,
- stanowiskiem Komisji Rewizyjnej,
- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej.
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XVII.116.2012  w  sprawie  udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy za 2011 rok jednogłośnie (15 Radnych 
za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

Wójt podziękował za udzielenie absolutorium.
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3) stanowiska  dotyczącego wyrażenia  zgody  przez  Wójta  Gminy  Przystajń  na  zamontowanie 
tablicy upamiętniającej Wiesława Dryndę.

Radny Marek Zabawa:  Nadal uważam, że ta tablica powinna być umieszczona na strażnicy. Co do 
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  zajęć  logopedy,  pedagoga,  psychologa  oraz  nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin to zgłaszam wniosek formalny, żeby było 30 godzin, a nie 26.
Radny Mariusz Kluba zaproponował przedstawienie Radnemu czym jest wniosek formalny.
Przewodnicząca odczytała ze Statutu czym jest wniosek formalny. Przewodnicząca przeczytała projekt 
uchwały i  uzasadnienie do projektu.  Przeczytała  pismo odnośnie  posadowienia tablicy pamiątkowej  
poświęconej  druhowi  Wiesławowi Drynda.  Pokazała  załącznik  do niego odnośnie  posadowienia  tej  
tablicy przy alejce naprzeciw schodów wejściowych. Poinformowała, że na piśmie tym podpisali się  
wszyscy Prezesi OSP z terenu Gminy Przystajń.
Radny Marek Zabawa zwolnił się u Przewodniczącej.
Radny Mariusz Kluba: Uważam, że umieszczenie takiej tablicy powinno być na strażnicy. Jest to 
zdanie nie tylko moje, ale i zdanie wielu mieszkańców, z którymi rozmawiałem na ten temat.
Mieszkanka Gminy Pani Krystyna Labus-Stankiewicz: Znałam Pana Wiesia niecały rok przed jego 
odejściem. Popieram całą inicjatywę, sama myślałam, żeby dowiedzieć się jak to wygląda w tej gminie. 
Dla mnie był to super, super człowiek. Takiego go zapamiętam jako mieszkanka. 
Radny Mariusz Kluba:  Wszyscy go znali i dobrze byłoby, żeby taka tablica była w takim miejscu 
z którym był kojarzony, czyli przy strażnicy. 
Radny Marek Jelonek: Zmarły Wiesław Drynda był nie tylko społecznikiem, ale był też pracownikiem 
Urzędu Gminy.  Jest  to  wniosek  straży,  więc  proszę  go  przegłosować  i  sprawa jest  załatwiona.  Na 
komisji było, że zostawiamy to w kwestii Rodziny gdzie ta tablica ma zostać umieszczona.
Wójt: Było to uzależnione od stanowiska Rodziny. To jest właśnie przedstawiona wola Rodziny. Ja 
występują tu w podwójnej roli – jako Prezes ZOSPRP w Przystajni i jako Wójt Gminy Przystajń. Będę 
akceptował wasze demokratyczne zdanie, jako dla mnie wiążące. 
Radny Mieczysław Kwaśny: Należy uszanować stanowisko Rodziny.
Radna Katarzyna Wiecha: W tym momencie sami podważamy to co powiedzieliśmy wcześniej.
Radny Adam Biernacki:  Czy nie jest to poprawka do uchwały, chodzi o wniosek zgłoszony przez 
Radnego Mariusza Klubę.
Radca  Prawny  Dariusz  Kowalski: W  tym  zakresie  należy  przegłosować  poprawkę  do  projektu 
uchwały.
Przewodnicząca: Czyli miałoby to brzmieć: Tablicę upamiętniającą Wiesława Dryndę należy umieścić 
na obiekcie strażnicy.
Radny Marek Jelonek: Nie wiem jak my możemy dyskutować na ten temat skoro to jest stanowisko 
straży pożarnej.
Sekretarz: Wójt wystąpił o jednoznaczną opinię na ten temat.
Przewodnicząca: Zarządziła  głosowanie  wniosku  Radnego  Mariusza  Kluba  odnośnie  umieszczenia 
tablicy upamiętniającej Wiesława Dryndę na obiekcie strażnicy.
5 Radnych za, 9 Radnych przeciw, 1 Radny nie głosował. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr  XVII.117.2012  w sprawie: stanowiska  dotyczącego 
wyrażenia  zgody  przez  Wójta  Gminy  Przystajń  na  zamontowanie  tablicy  upamiętniającej 
Wiesława Dryndę większością głosów (9 Radnych za, 2 Radnych przeciw, 3 Radnych wstrzymało się 
od głosu) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali Radni: E. Chamela, H. Kapuścik, M. Jelonek, M. Kwaśny, J. Sas, D. Sendal, A. Tomziński,  
K. Wiecha, W. Woźny.
Przeciw głosowali Radni: M. Kluba, B. Szymanek.
Wstrzymali się od głosu: A. Biernacki, J. Chrzęstek, J. Leśniak.
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4) zmiany Uchwały Nr XXXII/35/09 Rady Gminy Przystajń z dnia 26 maja 2009 r. w sprawie 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć logopedy, pedagoga, psychologa oraz nauczycieli 
realizujących  w  ramach  stosunku  pracy  obowiązki  określone  dla  stanowisk  o  różnym 
tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin (Dyrektor GZOS).

Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały.  Propozycja  Wójta  jest  na  26  godzin,  a  propozycja 
przegłosowana przez Komisję Oświaty, Kultury i Zdrowia to 24 godziny.
Radny Waldemar Woźny: Przychylam się do wniosku Radnego Marka Zabawy i składam wniosek 
formalny o 30 godzin.
Przewodnicząca: Pan Marek Zabawa wniosku nie składał.
Radny Waldemar Woźny: Ale ja składam.
Dyrektor GZOS: Chodzi o wykonalność tych godzin. Logopeda musi fizycznie z dzieckiem ćwiczyć. 
Jedyne Panki w całym powiecie mają 30 godzin.
Radny Adam Biernacki: Czy stanowisko pedagoga można scharakteryzować? Czy olifrenopedagog 
też jest pedagogiem? Z tego co nam przekazano to mamy nauczycieli z kursem olifrenopedagoga.
Dyrektor GZOS: W tej chwili mamy pedagoga w Zespole Szkół w Przystajni na ½ etatu. On typowo 
zajmuje się rozwiązywaniem problemów wychowawczych u dzieci. 
Przewodnicząca:  Głosuję  wniosek  uzasadniając  to  tym,  że  pensum to  jest  podobne  jak  w innych 
gminach w naszym powiecie – na 24 godziny, taki jest wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia.  
Radna Katarzyna Wiecha: Stawiałabym wniosek, żeby przyjrzeć się temu osobno, ponieważ logopeda 
powinien mieć mniej godzin, a pedagodzy, psycholodzy i doradcy zawodowi więcej. 
Radny Mariusz Kluba: Podniesienie pensum powoduje dużo więcej przygotowywania się. 
Radny Jan Sas: Jest grupa nauczycieli, która się przygotowuje, a jest i taka, która tego nie robi.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek Radnego Waldemara Woźnego na 30 godzin.
3 Radnych za, 6 Radnych przeciw, 5 wstrzymało się od głosu. - Wniosek nie przeszedł.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia na 24 godziny.
5 Radnych za, 7 Radnych przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. - Wniosek nie przeszedł.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XVII.118.2012  w  sprawie: zmiany  Uchwały 
Nr  XXXII/35/09  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  26  maja  2009  r.  w  sprawie  tygodniowego 
obowiązkowego  wymiaru zajęć  logopedy,  pedagoga,  psychologa  oraz nauczycieli  realizujących 
w  ramach  stosunku  pracy  obowiązki  określone  dla  stanowisk  o  różnym  tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin większością głosów (9 Radnych za, 3 Radnych przeciw, 2 Radnych 
wstrzymało się od głosu) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali Radni: A. Biernacki, M. Kwaśny, J. Leśniak,  J. Sas, D. Sendal, B. Szymanek, A. Tomziński,  
K. Wiecha, W. Woźny.
Przeciw głosowali Radni: M. Kluba, H. Kapuścik, M. Jelonek.
Wstrzymali się od głosu: E. Chamela, J. Chrzęstek.

5) zmiany uchwały nr VII/42/11 Rady Gminy Przystajń z dnia 30 maja 2011 roku w sprawie 
opłat  za  świadczenia  przekraczające  bezpłatne  zajęcia  w  zakresie  realizacji  podstawy 
programowej w przedszkolach prowadzonych przez  Gminę Przystajń (Dyrektor GZOS).

Dyrektor GZOS przedstawiła projekt uchwały.
Przewodnicząca:  Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury 
i Zdrowia i Komisję Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury, po czym zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XVII.119.2012  w  sprawie: zmiany  uchwały 
nr VII/42/11 Rady Gminy Przystajń z dnia 30 maja 2011 roku w sprawie opłat za świadczenia 
przekraczające bezpłatne zajęcia w zakresie realizacji podstawy programowej w przedszkolach 
prowadzonych  przez  Gminę  Przystajń większością  głosów  (12  Radnych  za,  1  Radny  przeciw, 
1 Radny wstrzymał się od głosu) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali Radni: A. Biernacki, E. Chamela, J. Chrzęstek, M. Jelonek, M. Kluba, M. Kwaśny,  J. Sas,  
D. Sendal, B. Szymanek, A. Tomziński, K. Wiecha, W. Woźny.
Przeciw głosowali Radni: H. Kapuścik. 
Wstrzymali się od głosu: J. Leśniak.  
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6) zamiaru likwidacji Gminnego Przedszkola Publicznego w Kuźnicy Starej (Dyrektor GZOS).

Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  i  poprosiła  Panią  Dyrektor  GZOS  o  przedstawienie 
uzasadnienia do uchwały.
Dyrektor  GZOS  przedstawiła  uzasadnienie  do  projektu  uchwały,  poinformowała,  że  wystąpiła  do 
Związku Nauczycielstwa Polskiego w Przystajni o opinię odnośnie  likwidacji Gminnego Przedszkola 
Publicznego w Kuźnicy Starej. W przypadku tej likwidacji  rocznie płatności byłyby o 22 360,00 zł 
mniejsze.  Spowodowane  jest  to  godzinami  zniżkowymi  i  dodatkiem  funkcyjnym  dla  Dyrektora. 
Odczytała opinię Związku Nauczycielstwa Polskiego w Przystajni. Likwidacja jednostki zaczyna się od 
uchwały intencyjnej, która pokazuje wolę rady i dlatego jeszcze nie informowaliśmy Rodziców. 
Sołtys Halina Habrajska: Czy Pani Dyrektor z Przystajni uczy dzieci w przedszkolu?
Dyrektor GZOS: Tak uczy. Każda Dyrektorka uczy, ale korzysta ze zniżki godzin. Gminne Przedszkole 
Publiczne w Kuźnicy Starej zamienimy na Oddział Przedszkola w Przystajni. Dla Rodziców nic się nie 
zmienia. My likwidujemy nazwę. 
Przewodnicząca: Dlaczego podejmujemy już tę uchwałę intencyjną? 
Dyrektor GZOS: Przedstawiłam to już na Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia i jest o tym w protokole. 
Te oddziały byłyby przyłączone do Gminnego Przedszkola Publicznego w Przystajni.  W tym roku, że 
kończy się kadencja Dyrektora GPP w Przystajni wystąpiliśmy do Kuratorium o zgodę na przedłużenie 
powierzenia  funkcji  dyrektora  o 1  rok,  w związku z  planowaną likwidacją  GPP w Kuźnicy Starej  
i przyłączeniem jego oddziałów do GPP w Przystajni. Kuratorium w odpowiedzi na wniosek organu  
odmówiło zgody na przedłużenie ze względu na brak dokumentu potwierdzającego ten zamiar. Takim 
dokumentem potwierdzającym zamiar likwidacji GPP w Kuźnicy Starej i przyłączeniem jego oddziałów 
do GPP w Przystajni byłaby uchwała intencyjna. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XVII.120.2012  w  sprawie: zamiaru  likwidacji 
Gminnego  Przedszkola  Publicznego  w  Kuźnicy  Starej  większością  głosów  (9  Radnych  za, 
1 Radny przeciw, 4 Radnych wstrzymało się od głosu) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za  głosowali  Radni:  A.  Biernacki,  E.  Chamela,  M.  Kluba,  J.  Leśniak,  D.  Sendal,  B.  Szymanek,  
A. Tomziński, K. Wiecha, W. Woźny.
Przeciw głosowali Radni: H. Kapuścik, 
Wstrzymali się od głosu: J. Chrzęstek, M. Kwaśny, M. Jelonek, J. Sas.

7)  zmiany uchwały Nr XV.106.2012 Rady Gminy Przystajń z dnia 26 marca 2012 r. w sprawie 
ustalenia  wysokości  dziennych  stawek  opłaty  targowej  oraz  zarządzenia  poboru  opłaty 
targowej w drodze inkasa, określenia inkasenta i wysokości wynagrodzenia prowizyjnego za  
inkaso opłaty targowej (podinsp. A. Kierat).

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XVII.121.2012  w  sprawie:  zmiany  uchwały 
Nr XV.106.2012 Rady Gminy Przystajń z dnia 26 marca 2012 r. w sprawie ustalenia  wysokości 
dziennych stawek opłaty  targowej oraz zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa, 
określenia  inkasenta  i  wysokości  wynagrodzenia  prowizyjnego  za  inkaso  opłaty  targowej 
jednogłośnie (14 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

8) przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  „Studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Przystajń” (młodszy referent G. Sokołowski)

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.
Radny Marek Jelonek: W jaki sposób zaczniemy prace nad zmianą tego studium?
Sekretarz:  Tak jak mówi ustawa. Tam jest po kolei  wyszczególnione punkt po punkcie jak należy 
postępować.  
Radny Jan Sas: Jaki jest tego koszt?
Sekretarz: W Pankach, w gminie mniejszej niż Przystajń koszt studium wyniósł 90 000,00 zł, przy 
czasie  realizacji  1,5  roku.  Studium jest  konieczne.  Trzeba powiadomić  sąsiednie  gminy,  instytucje,  
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wybrać w drodze przetargu urbanistę. Pan Grzegorz Sokołowski powiedział, że część wniosków nie 
będzie mogła być zrealizowana, bo te wnioski są nierealne.
Radny Jan Sas: Kto będzie o tym decydował?
Sekretarz:  Decyduje o tym  Rada Gminy. Skutek finansowy dotyczący tej  uchwały będzie dotyczył 
roku 2013. W tym roku nie planujemy żadnych płatności, w tym roku będziemy chcieli ogłosić przetarg,  
wybrać wykonawcę, powiadamiać mieszkańców. 
Wójt: Uchwała spowoduje to, że trzeba to będzie wprowadzić do budżetu na przyszły rok.
Sekretarz: Samo podjęcie uchwały spowoduje konieczność uruchomienia procedury zawarcia umowy, 
czyli  procedurę  zamówień publicznych,  a  żeby zawrzeć  umowę musi  być kontrasygnata  Skarbnika 
Gminy, trzeba będzie to ująć w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  
Radny Jan Sas: Czy ten plan można zrobić bez zmiany studium?
Sekretarz:  Nie można. Plan musi być spójny ze studium. Plan możemy robić później dla określonej 
części gminy, np. obrębami. Studium musi być całe. 
Radny Marek Jelonek: Studium 90 000,00 zł, a plan?
Sekretarz: My nie będziemy uchylać miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Będziemy 
go aktualizować.
Radny Janusz Leśniak: Wejście w studium i tak jest nieuniknione. 
Radny Marek Jelonek: Ile pieniędzy wpłynęło z renty planistycznej?
Sekretarz: Nie wpłynęło dużo, ponieważ darowizny były wyłączone z renty planistycznej.
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XVII.122.2012  w  sprawie:  przystąpienia  do 
sporządzenia  zmiany  „Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego 
gminy  Przystajń”  większością  głosów  (12  Radnych  za,  2  Radnych  wstrzymało  się  od  głosu) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali Radni: A. Biernacki, J. Chrzęstek, M. Jelonek, H. Kapuścik, M. Kluba, J. Leśniak, J. Sas,  
D. Sendal, B. Szymanek, A. Tomziński, K. Wiecha, W. Woźny.
Wstrzymali się od głosu: E. Chamela, M. Kwaśny. 

9) zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2012 rok.

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie.
Radny Edward Chamela: Co to za piec za 25 000,00 zł.
Skarbnik: Piec będzie kosztował 20 000,00 zł, bo 5 000,00 zł będzie kosztowała tablica interaktywna.
Dyrektor  GZOS:  Będzie  to  piec  na  groszek  z  montażem.  Zaoszczędzimy  na  kosztach  obsługi.  
Pracownik z Przystajni będzie tam dojeżdżał i ten piec obsługiwał. Na piec CO w Górkach wpłynęły 
2 oferty. 1 ma jeszcze wpłynąć.
Radny Jan Sas: Czy miejscowe firmy o tym wiedzą?
Dyrektor GZOS: Tak wiedzą. Złożyła ofertę firma z Przystajni i z Panek.
Przewodnicząca: Dlaczego pieniądze z budżetu są przeznaczone na zakup tablicy interaktywnej skoro 
miało to być w 100% refundowane? 
Skarbnik: Musi być tak ujęte dlatego, że jest to inwestycja.  
Radna  Katarzyna  Wiecha: Obecny  piec  ma  125  kW,  a  teraz  będzie  miał  mieć  50  kW.  Czy  on 
wystarczy?
Dyrektor GZOS: To jest odpowiedź Pani Dyrektor GPP w Przystajni. Firmy były i wyliczyły, że to 
wystarczy. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XVII.123.2012 w sprawie:  zmian w budżecie Gminy 
Przystajń na 2012 rok większością głosów (12 Radnych za, 1 Radny przeciw, 1 Radny wstrzymał się 
od głosu) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za głosowali  Radni:  A.  Biernacki,  J.  Chrzęstek,  M.  Jelonek, H.  Kapuścik,  M.  Kluba,  M.  Kwaśny,  
J. Leśniak, D. Sendal, B. Szymanek, A. Tomziński, K. Wiecha, W. Woźny.
Przeciw głosowali Radni: J. Sas.
Wstrzymali się od głosu: E. Chamela. 

12



10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2012-2021.

Skarbnik  Gminy  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 
Gminy Przystajń.
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  uchwałę  nr  XVII.124.2012  w  sprawie:  zmiany  Wieloletniej 
Prognozy  Finansowej  Gminy  Przystajń  na  lata  2012-2021  jednogłośnie  (14  Radnych  za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

11) wystąpienia z wnioskiem o odznaczenie odznaką honorową „Zasłużony dla Rolnictwa”.

Przewodnicząca odczytała  projekt  uchwały.  Poinformowała,  że  wpłynęły  3  propozycje  przyznania 
odznaczenia  odznaką  honorową  „Zasłużony  dla  Rolnictwa”.  Odczytała  propozycje  wraz 
z uzasadnieniem. Zgłoszeni zostali następujący mieszkańcy: Tadeusz Koza, Zenon Kotarski, Zbigniew 
Jelonek. Następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Gminy Przystajń podjęła uchwałę nr XVII.125.2012 w sprawie:  wystąpienia z wnioskiem 
o  odznaczenie  odznaką  honorową  „Zasłużony  dla  Rolnictwa” jednogłośnie  (14  Radnych  za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

Ad 10 i Ad 11
Mieszkanka  Gminy  Pani  Anna Małyska:  Jestem z  Sołectwa  Górki.  2  tygodnie  temu złożyliśmy 
pismo, zażalenie, że teren w Górkach za szkołą został zagrodzony i podobno wydzierżawiony przez 
Pana Mirosława Jelonek. Chcieliśmy się dowiedzieć na jakiej podstawie, kto w ogóle tym zarządza 
i  jakie  są  korzyści  z  tego,  że  zostało  to  wydzierżawione  bez  wiedzy  mieszkańców.  Ten  plac  jak 
najbardziej jest potrzebny. Cały czas czekamy na odpowiedź na to pismo.
Wójt: Jeśli  chodzi  o  pismo  to  ja  tego  pisma  nie  czytałem,  o  tej  sytuacji  dowiedziałem  się  
z protokołu. Zarządza tym terenem jak i obiektem Pani Dyrektor GPP w Przystajni. 
Dyrektor  GZOS: Do  mnie  trafiła  ta  skarga  i  przekazałam  tą  skargę  Pani  Dyrektor  GPP 
w  Przystajni.  Spisałam  dane  Pani  Sołtys  z  Górek  i  Pani  Dyrektor  GPP  w  Przystajni  miała  się 
z nią skontaktować. Miała rozmawiać z tym Panem, żeby część boiska została zostawiona dla dzieci  
i młodzieży. 
Mieszkanka Gminy Pani Anna Małyska:  Teren został zagrodzony z wjazdem do tego terenu. Pan 
Jelonek jeździ po całym terenie szkoły sprzętem rolniczym. Mieszkańcy nic z tego nie mają. Czemu się  
nas nie zapytała. Czekamy na odpowiedź na to pismo.
Dyrektor GZOS: Przekażę to Pani Dyrektor GPP w Przystajni. 
Prezes OSP Ługi-Radły Pan Grzegorz Kierat wystąpił  z  wnioskiem o dofinansowanie,  na kwotę 
4 000,00 zł na zakup pieca centralnego do OSP Ługi-Radły.
Sołtys Longina Kierat: Chcemy złożyć wniosek do Lokalnej Grupy Działania Zielony Wierzchołek 
Śląska Małe projekty, około 01 lipca 2012 r. Koszty tego projektu byłyby w następnym roku. 
Przewodnicząca: Może to globalnie rozpatrzymy, bo przygotowany jest też wniosek w ramach Małych 
projektów na zagospodarowanie terenu wokół remizo-świetlicy w Kuźnicy Starej, przy czym odbyło się  
już zebranie sołeckie i  podjęto uchwałę o przeznaczeniu Funduszu Sołeckiego w 2013 r. na ten cel  
– wkład własny do realizacji projektu.
Sołtys Longina Kierat: My chcemy poinformować, że my z takim wnioskiem wystąpimy. Chcieliśmy 
tylko wiedzieć, czy możemy liczyć na dofinansowanie z budżetu gminy. 
Radny Janusz Leśniak: Jeśli będzie gwarancja, że ten projekt przejdzie to będzie warto gminie wydać 
te 4 000,00 zł i myślę, że to jest opinia Rady. 
Przewodnicząca: Rada pozytywnie zaopiniowała składanie wniosku. Jak wniosek przejdzie to będą 
umożliwione w miarę możliwości warunki do jego realizacji. 
Przewodnicząca  poinformowała,  że  wpłynął  dnia  22.06.2012  r.  wniosek  o  zatwierdzenie  taryfy  dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę od Podinspektora Pawła Antczaka. Zostanie on rozpatrzony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Przystajń. Odczytała pismo Firmy Budremo BMK 
z Koszęcina w sprawie inwestycji  pn. „Poprawa infrastruktury turystyczno-rekreacyjnej  w Gminach 
Panki i Przystajń” - inwestycji zlokalizowanej na ul. Bór w Przystajni.
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Wójt: Pan Bogdan Kryś z jednej strony pisze co innego, na co innego się zgadza. Od samego początku 
mówiłem, że to jest źle robione. Temat jest w toku. Myślę, że ten wykonawca to zrobi. 
Przewodnicząca odczytała  decyzje  Nadzoru  Wojewody  w  sprawie  umorzenia  postępowania 
nadzorczego  wszczętego  w  dniu  16  marca  2012  r.  dotyczącego  stwierdzenia  nieważności  uchwały 
Nr XV.100.2012 Rady Gminy Przystajń, z dnia 26 marca 2012 r. w sprawie przyjęcia programu opieki  
nad  zwierzętami  bezdomnymi oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na terenie  Gminy Przystajń 
w roku 2012. Postępowanie nadzorcze stało się bezprzedmiotowe wskutek uchylenia przedmiotowej 
uchwały przez Radę Gminy Przystajń uchwałą Nr XVI.112.2012 z dnia 14 maja 2012 r. W dalszym 
ciągu  mamy sytuację  patową,  bo  po  prostu  nie  mamy podjętej  nowej  uchwały  i  składam apel  do 
Radnych, żeby ktoś się zgodził, bo tą uchwałę musimy podjąć. Ten temat rozważymy na wspólnym 
posiedzeniu komisji stałych. 
Sekretarz:  Tylko  Gmina  Przystajń  nie  podjęła  tej  uchwały.  W  tej  uchwale  chodzi  o  zwierzęta  
gospodarskie odebrane decyzją administracyjną właścicielowi. Jest to skrajny przypadek. Zdarza się raz  
na ileś lat.   
Przewodnicząca przeczytała  pismo  dotyczące  projektów  uchwał  odnośnie  odpadów  komunalnych, 
które miały być rozpatrzone przez Radę Gminy Przystajń w II kwartale 2012 r. planuje się rozpatrzyć na  
przełomie  września/października  2012  r.  Spowodowane  to  jest  faktem,  że  odbyło  się  spotkanie  
przedstawicieli gmin z przedstawicielami instalacji regionalnej tj.  Wysypiska odpadów komunalnych 
w  Sobuczynie  i  na  tym  spotkaniu  ustalono,  że  odbędzie  się  cykl  spotkań  przedstawicieli  gmin 
z przedstawicielami instalacji regionalnej, na których opracowane zostaną niezbędne projekty uchwał 
w kilku wariantach. 
Sekretarz: Wszystkie śmieci z naszego terenu, będą trafiały tylko na 1 wysypisko śmieci, na instalację 
regionalną w Sobuczynie. Małe składowiska odpadów nie będą istnieć, zostaną zlikwidowane.
Radny Jan Sas: Chciałem zapytać  o ten  rów u  nas,  który  był  kopany.  Czy to  jest  już  koniec  tej  
inwestycji? Co z tymi niedrożnymi mostkami? Do jakiego etapu Wójt chce to doprowadzić?
Wójt: Kopanie zostało przerwane na jakieś 2 dni. Najlepiej byłoby, żeby Ci co nie mają mostków je  
zrobili, a ci co mają mostki to, żeby je udrożnili, żeby była pełna przepustowość rowów. Będzie to też  
zależne od możliwości finansowych mieszkańców.  
Mieszkanka Gminy Pani  Krystyna Labus-Stankiewicz: Chciałam zwrócić  uwagę,  że  na  wąskiej 
asfaltówce w Dąbrowie ubito kamyki, to jest bez sensu. Pojawił się kolejny znak z krową. Zwracam 
uwagę, że takie zjawiska dzieją się w Dąbrowie, tam gdzie jest asfalt. 
Sołtys Dariusz Kulej: Jakby znaku nie było i zwierzę gospodarskie na drodze uszkodziłoby komuś auto 
to byłby problem czemu nie było znaku. 
Wójt:  Ten znak został postawiony nie z naszej inicjatywy, że nie mamy co robić z pieniędzmi, tylko 
dlatego, że ktoś o to wnioskował. Jest on umieszczany po to, żeby dać informację przejeżdżającemu. 

Ponieważ wyczerpano porządek obrad Przewodnicząca dokonała zamknięcia XVII sesji Rady Gminy 
Przystajń.

Protokolant:                                                             Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń
Anna Mrozek                                                                      mgr Henryka Kapuścik
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